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 Kuntalaisten hyvinvoinnin edistäminen ja terveyserojen kaventaminen on 

kuntalain mukaan kunnan keskeinen tehtävä. Hyvinvointityö tulee liittää 
kiinteästi kuntastrategiaan sekä kunnan talouden ja toiminnan 
suunnitteluun. Kunnan on seurattava eri-ikäisten kuntalaisten elinoloja, 
hyvinvointia ja terveyttä sekä raportoitava kuntalaisten hyvinvoinnista ja 
terveydestä, niihin vaikuttavista tekijöistä sekä toteutetuista toimenpiteistä. 
Valtuustolle valmistellaan lakisääteisesti laaja hyvinvointikertomus kerran 
valtuustokaudessa ja lisäksi valmistellaan vuosittaiset ja suppeammat 
hyvinvointiraportit.  

 
 Salon vuosien v. 2022-2025 hyvinvointisuunnitelma on hyväksytty 

valtuustossa 13.6.2022 § 48. Vuoden 2022 hyvinvointiraportissa 
raportoidaan ensisijaisesti suunnitelman toteutumista vuoden 2022 osalta. 
Hyvinvointiraportti on esityslistan liitteenä.  

 
 Varsinais-Suomen alueellinen hyte-työryhmä on koordinoinut alueellista 

yhteistyötä vuonna 2022 ja työryhmän alla on kokoontunut useita 
alatyöryhmiä liikunnan, ravitsemuksen, kulttuurihyvinvoinnin, ehkäisevän 
päihdetyön, elintapaohjauksen ja järjestötyön osa-alueilla. Salo on ollut 
aktiivisesti mukana yhteistyössä ja eri alatyöryhmien 
valmistelutoiminnassa, joka on päättynyt vuoden vaihteessa. 

 
 Vuoden 2023 alusta alkaen hyvinvoinnin ja terveyden edistäminen sisältyy 

kuntalain yleisvelvoitteen lisäksi muihin kunnalle jääviin lakisääteisiin 
tehtäviin ja niistä annettuihin erillislakeihin, joita ovat esim. laki sosiaali- ja 
terveydenhuollon järjestämisestä 612/2021 § 6, terveydenhuoltolaki 
1326/2010 ja laki ehkäisevän päihdetyön järjestämisestä 523/2015. 
Sosiaali- ja terveydenhuollon uudistuksessa kunnalle jää lain mukaan 
edelleen vastuu kuntalaisten hyvinvoinnin ja terveyden edistämisestä siltä 
osin, kun tehtävä kytkeytyy kunnan muihin lakisääteisiin tehtäviin. 
Vastaava tehtävä on kirjattu myös hyvinvointialueelle. Kuntien ja 
hyvinvointialueiden tulee tehdä myös yhteistyötä hyvinvoinnin 
edistämiseksi.   

 
 Hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen näkökulmasta on muutostilanteessa 

erittäin tärkeää säilyttää toimivat verkostot ja hyvät toimintatavat 
kuntalaisten hyvinvoinnin ja terveyden turvaamiseksi. Varhan ja kaupungin 
toiminnan lisäksi hyte-työtä tehdään monissa yhdistyksissä ja yhteisöissä 
ja seudullisissa verkostoissa. Varhan osalta hyte-työn organisoituminen on 
kesken ja yhteistyörakenteiden suunnittelu jatkuu. Ensimmäiset 
lakisääteiset ja vuosittaiset hyte-neuvottelut Varhan, Salon ja Someron 
kesken on pidetty 14.4.2023.  

 
 Kaupungin hyte-toimintaan liittyen kaupunginhallitus on 3.4.2023 § 114 

päättänyt hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen ohjaustehtävien 
organisoinnista sekä nimennyt hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen 
ohjausryhmän jäsenet. Jatkossa ohjausryhmä vastaa hyte-työn 
ohjauksesta, kehittämisestä sekä seurannasta kaupungin 
järjestämisvastuulle kuuluvissa palveluissa. Vuoden 2022 osalta 
kaupunginjohtajan johtoryhmä on ohjannut hyte-työtä, joka on osa kunnan 
kokonaisjohtamista. Poikkihallinnollinen, sisäinen hyte-työryhmä esittää 
suuntalinjoja ja toimii ohjaavana tahona erillisille työryhmille ja hankkeille.   
 



 
Esittelijä Sivistyspalveluiden johtaja 

 
Päätösehdotus Opetuslautakunta merkitsee vuoden 2022 hyvinvointiraportin tiedokseen ja 

lähettää sen edelleen kaupunginhallitukselle ja -valtuustolle tiedoksi. 
 

Päätös Opetuslautakunta kiinnitti hyvinvointiraportissa huomiota seuraaviin 
asioihin: 
 
1. Miksi ehkäisevässä päihdetyössä on ollut terveyspalveluiden osalta 
henkilöstövaje? 
2. Miten kaupungin ja Varhan osalta työnjako huomioidaan jatkossa? 
3. Hyvinvointisuunnitelma ohjaa liikaa toimintaa tiettyyn suuntaan. 
Suunnitelma tulisi laatia uudelleen yhdessä Varhan kanssa. Seurattavat 
asiat eivät edistä hyvinvointia. Olisi mietittävä asioita, jotka todellisuudessa 
vaikuttavat kuntalaisten hyvinvointiin. 
4. Graafisen ilmaisun tulisi olla selkeämpi (Salo ensimmäisenä 
vertailtavissa palkeissa), absoluuttinen lukujen ja prosenttien 
johdonmukainen käyttö. 
5. Lapsiystävälliseen kaupunkiin pyritään, tässä tulee muitakin tavoitteita 
mukana. Läpileikkaavuus kohdistuu lapsista muihinkin ikäryhmiin. 
6. Ennakkoarviointi päätöksenteon tukena; Jokaisessa lautakunnassa 
toteutetaan vähintään yksi ennakkovaikutusten arviointi vuosittain. Tämä 
on kovin vähän, tulisi tulla osaksi kaupungin toimintaa.  
7. Ehkäisevä päihdetyö tulisi näkyä suunnitelmassa enemmän, miten se 
toteutuu kaupungissa? 
 
Opetuslautakunta hyväksyi päätösehdotuksen em. huomioilla. 

 
Tiedoksianto Kaupunginhallitus 


